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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu, ďalšie slovo budú mať poslanci  
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10.4.2024 (SITA.sk) - Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho
sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú.
Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu
Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Autor: FinReport.sk
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Rusínskymi piesňami chytá za srdce  
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Rubrika: 16/PROFIL

DO VIENKA DOSTAL VZŤAH K ĽUDOVEJ KULTÚRE A ZVUČNÝ HLAS

„Je silné, keď mi píšu vojaci na ukrajinskom fronte, že ich počúvajú aj v zákopoch," hovorí pohnutým hlasom spevák Štefan Štec (36).

Známym sa stal zo dňa na deň. Jeho talent objavilo celé Slovensko, keď v roku 2017 zažiaril v televíznej súťaži Zem

spieva, kde sa dostal až do finále. Naštartovalo to jeho spevácku kariéru, ktorá viedla k dvojnásobnej platinovej platni. „Pritom ako sofista
som do súťaže ani nechcel ísť,“ priznáva Štefan Štec.

Do novej šou pôvodne ako umelecký vedúci pripravoval Folklórny súbor Hornád z Košíc. „Manželka ma však povzbudzovala, aby som
sa prihlásil aj ako sólový spevák.

Velmi som váhal, ale skúsil som. To, čo nasledovalo, bolo príjemné prekvapenie.“

Precítená interpretácia rusínskych ludových piesní chytila za srdce mnoho Slovákov a následná popularita Štefana Šteca ukazuje, že i s
týmto žánrom sa v modernej dobe dá preraziť. „Aj to potvrdzuje, že folklór je všade okolo nás, či si to uvedomujeme, alebo nie. Na
dedinách sa vždy dodržiavali tradície a úžasná je ich pestrosť a rozmanitosť naprieč Slovenskom.“

VYSTÚPENIA V OBÝVAČKE

Vzťah k ľudovej kultúre dostal akoby do vienka, inklinoval k nej odmalička. „Už ako škôlkar som sa zatvoril do izby, mama mi pustila
platňu a ja som spieval pesničky

jednu za druhou. Tancoval som a vytváral si choreografie.“ S úsmevom spomína, že pre rodičov a súrodencov organizoval v obývačke aj
vystúpenia. So všetkými detailmi. „Vyrobil som scénu, plagát i vstupenky, bol som zároveň moderátor aj účinkujúci. Bavilo ma to.“
Školské časy priniesli účasť

Veľa piesní, ktoré má Štefan Štec v repertoári, pochádza z Ukrajiny, aktuálne ťažko skúšanej vojnovým konfliktom. „Napríklad Plyve kača

vznikla v období prvej svetovej vojny v lemkovskom poEsko-slovenskom pomedzí, ale prisvojili si ju aj Ukrajinci. Keď som ju spieval v
prvých dňoch po začatí súčasného vojnového konfliktu, cítil som veľký smútok. Text je o tom, že syn píše matke z frontu a lúči sa s ňou.
Teraz sa často hráva aj pri pochovávaní ukrajinských vojakov.“

Plyve kača

Hej plyve kača po Tysini, mamko moja, nelaj mení. Hej zalaješ mi v zlu hodynu, sam neznajú de pohýnu. Hej zahynu ja v čužim kraju,
chto mi bude braty jamu. Hej vyberut mi čužy ľude, ci ne žaľ ti mamko bude. Hej jak že by mi, synku, ne žaľ, ty na mojim serei ležav.

Ty na mojim serei ležav. v detských súťažiach. „Páčilo sa mi obliecť si kroj a spievať na pódiu. Nebolo potrebné ma nútiť.“

VYTIAHOL RUSÍNSKY FOLKLÓR

Tieto predispozície ho v mladom veku vyniesli do roly choreografa Folklórneho súboru Hornád, kde vytvoril niekoľko celovečerných
programov. Najprv v ňom však fungoval ako tanečník. „V súbore mi hneď ponúkli absolventskú prax v archíve tradičnej ľudovej kultúry.
Prístup k archívnym materiálom mi pomohol hlbšie sa zaryť do autentického folklóru.“

Nastúpil v roku 2006 a už o rok vyhral ako sólový tanečník prestížnu celoštátnu súťaž Šaffova ostroha.

„Začal som skúmať a vyťahovať

rusínsky folklór, ktorý v tom čase nebol ešte taký známy. Pretože som bol iný, dostal som sa do povedomia. Budovalo to aj moju identitu,
mohol som hľadať svoje korene.“

LÁSKU KU KOREŇOM NESTRATIL

Hoci jeho rodičia pochádzajú z obce Habura, on sa už narodil v Košiciach a vyrastal na sídlisku. Lásku k rusínskym koreňom ani vo
veľkom meste nestratil. „Niekedy si lúdia ten vzťah uvedomia, až keď odídu z regiónu prirodzeného pre danú komunitu. Rodičia prišli z
dediny do mesta a ja som sa narodil tam. Hľadal som preto, kto vlastne Rusíni sú, s kým sa mám identifikovať.
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Teóriu som vedel, ale chcel som si vytvoriť vlastný obraz.“

Hoci sa za dverami ich domácnosti rozprávalo po rusínsky, so slovenčinou problémy v škole nemal. Naopak, tým, že preňho nebola
materinským jazykom, naučil sajú precíznejšie. „Strach, že deti nebudú vedieť dobre po slovensky, často vedie rodičov k tomu, že doma
s nimi po rusínsky radšej nehovoria. Je to škoda, lebo tento jazyk ide do úzadia a najmladšia generácia na dedinách ho už ani neovláda.“

Hovorí to aj zo svojich skúseností rusínskeho redaktora v národnostnom vysielaní rozhlasu, vďaka čomu oblasti tejto menšiny navštevuje
pravidelne. „Dieťa je ako špongia, dokáže všetko nasávať. Čím viac jazykov sa naučí, tým lepšie, netreba sa báť, že bude popletené.“

ZÁZRAČNÝ OSTROV U BABKY

Spomienky na Haburu, dedinku na krajnom severovýchode Slovenska, sa mu doteraz spájajú so zážitkami z detstva. „Bol to pre mňa
akoby zázračný ostrov pokoja a slobody.

Babka nám po večeroch rozprávala najmä príbehy z druhej svetovej vojny, pretože je to oblasť, ktorou prechádzal front.“

Habura pre Štefana Šteca vonia aj tradičnými jedlami tamojšej kuchyne, najmä pirohmi na rôzny spôsob. Samozrejme, nechýbali ani
typické tmavé tatarčane pirohy.

„Môj dedko ako jeden z posledných v dedine ešte pestoval tatárku, čiže pohánku. Dokázala rásť aj v kamenistej pôde tamojšieho málo
úrodného kraja.“

PIESNE, KTORÉ MAJÚ DUŠU

Všetky tieto vplyvy sa v ňom miesili, a keď sa k tomu pridala cieľavedomosť a zvučný hlas, ovocie sa muselo dostaviť. Až také, že za svoj
debutový album získal dvojnásobnú platinovú platňu. Poukazuje to aj na silu odkazu rusínskych ľudových piesní. Vychádzajú zo života,
často neľahkého, preto chytajú za srdce.

„Chápem, že ľudia sa chcú zabávať, ále ja mám rád aj smutné piesne, ktoré sú veľmi emotívne. Majú dušu a nútia zamyslieť sa nad
hĺbkou textu. Ľudia v nich chceli vyspievať svoj žiaľ, trápenie

a vpísali do nich nielen slová, ale aj emóciu zvnútra srdca. Keď sa

ju interpretovi podarí vytiahnuť von, ožije a poslucháči cítia, ako na nich prechádza. Myslím, že to je úloha hudby.“

KAMARÁTOV MÁ NA FRONTE

Štefana Šteca nenechávajú ľahostajným ani hrôzy vojny v susednej Ukrajine. Prežíva ich o to intenzívnejšie, že pred vyše desiatimi rokmi
študoval šesť mesiacov v Kyjeve a našiel si tam priateľov.

„Navštevoval som súbor, ktorý sa zameriaval na tradičný ukrajinský spev. Jeden z členov teraz bojuje na fronte, ďalší je zdravotník.
Kamaráti, s ktorými som sedel v triede na prednáškach, sú v bojovom nasadení. Nechce sa ani veriť, že je to pravda a nie nejaká
virtuálna hra. Predstaviť si, že by som bol v ich koži ja, je neuveriteľné. Bojím sa o nich a to všetko sa odzrkadľuje v piesňach, keď ich
spievam.“ Potláčanie identity sprevádza ukrajinský národ takmer po celú jeho históriu a mnohé tamojšie starodávne piesne znovu nabrali

aktuálny rozmer. „Je mi smutno, keď vidím, že ľudia na Slovensku sa často nevedia vcítiť do toho, čo sa tam deje, a berú to veľmi
povrchne.“

Zvlášť sa ho dotkne, keď sa mu objaví príspevok, ako jeho kamarát dáva niekomu prvú pomoc. „Vojaci mi dokonca poslali aj video, ako
mnou spievané skladby počúvajú v zákopoch. Vtedy si uvedomím,

že aspoň takou troškou ich môžem potešiť v ťažkej situácii.“

PREPOJENIE VÝCHODU A ZÁPADU

V ťaživých momentoch pomáha i modlitba, ktorú každý z nás môže

obetovať za pokoj na Ukrajine. V živote Štefana Šteca má viera svoje miesto, čerpá z bohatej studnice gréckokatolíckych prameňov.

„Naše vierovyznanie je pre tento región požehnaním, pretože sa snaží vytvárať prirodzené prepojenie medzi Východom a Západom tým,
že pápeža máme v Ríme, ale zároveň pamätáme pri obradoch na svoj byzantský odkaz. Sme taký most. Pri svojej nedávnej vysviacke
vladyka Jonáš Maxim povedal, že pre Róma chce byť rómskym biskupom, pre Rusina rusínskym, pre Maďara maďarským... Páči sa mi,
že sa nás snaží takto spojiť pochopením našej rôznorodosti, a nie aby sme sa my prispôsobovali. To je silné posolstvo spoločného
prežívania duchovnosti.“

https://mediaboard.com/
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Kresťanské princípy v spevákovi rástli vrodinnom prostredí. Vštepovala mu ich nielen mama. „Krásny príklad som videl aj u babky, ktorá
mala veľmi živú vieru. Nebolo to nič, čo by sa dialo len z povinnosti, ale Boha neustále sprítomňovala ako svojho priateľa, či bola veselá,
alebo smutná.“

ÚCTA K IKONE Z LVOVA

V jeho domácnosti má vážne miesto aj ikona Krista, za ktorou sa skrýva zaujímavý príbeh. Kúpifi si

ju v Ľvove, kde manželku požiadal o ruku. „Odvtedy nás sprevádza, z úcty sme ju ozdobili vyšívaným ručníkom, čo tiež vychádza z
tradície. Ikona je vytvorená tak, že Ježiš sa z nej na nás pozerá tak, ako sa my cítime. Nechce prvoplánovo pekne vyzerať, je to niečo
viac ako len zobrazenie tváre. Je to modlitba v obraze.“

Kresťanskú vieru i lásku ku ko- ” reňom má Štefan Štec komu odovzdávať. S manželkou vychovávajú synčeka. „Rišík má štyri a pol roka.

Tiež rád spieva, hlas má super. Na mojich skúškach videl, že hudobníci majú nástroje, tak sme aj jemu kúpili malú detskú gitaru. Či bude
jeho cestou folklór, to neviem, nútiť ho nebudem.“

Rusínske piesne majú dušu. Ľudia v nich chceli vyspievať svoj žiaľ a vpísali do nich emóciu zvnútra srdca. Keďsa ju interpretovi podarí
vytiahnuť von, ožije.

Štefan Štec nachádza cez piesne svoje korene aj vlastnú identitu.

Snímky: archív-ŠŠ-

S manželkou Dušanou sa spoznal vďaka folklóru, kedže tancovala v súbore Poľana. Spolu vychovávajú syna Riška.

Autor: MARIÁN ŠPACAI

https://mediaboard.com/
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Prehľad udalostí na stredu 10. apríla  
  10. 4. 2024, 6:30, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Vedúci vydania:

predpoludním: M. Jaroš

popoludní: R. Turoňová

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

----------------------------------------------------------------

Technická podpora: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

Konferencia Slovenskej asociácie pre elektromobilitu: eFleet Day 2024

Téma: Elektromobily vo firmách dostávajú zelenú

Šamorín, x-bionic sphere

Záhradkár - Včelársky veľtrh (10. - 14. apríl)

- uvedenie knihy profesora Ivana Hričovského

- praktické ukážky ošetrovania ovocných drevín

Trenčín, letisko

Nu Dance Fest 2024 (10. - 14. apríla)

Medzinárodný festival súčasného tanca a pohybového divadla

Bratislava

08.00 Dobrovoľnícka aktivita na Poludňovom grúni

Dobrovoľníci budú pomáhať s revitalizáciou turistického chodníka.

Terchová, Chata na Grúni

08.30 Konferencia nového vzdelávania Meníme sa spoločne

Téma: Zdieľanie skúseností. Lepšie porozumenie kurikulárnej reformy a jej vízie a predstavenie dvoch výziev vzdelávacích oblastí:
metakognícia, matematika a práca s informáciami

Banská Bystrica, regionálne centrum podpory učiteľov, Lazovná 5

09.00 Záverečná konferencia projektu Mitadapt

Téma: Príprava aktualizácie Klimatického akčného plánu do roku 2030 pre mestskú časť Bratislava-Karlova Ves

Bratislava, miestny úrad, prízemie, Námestie sv. Františka 8

09.00 TK vedenia mesta Čadca

Téma: Riešenie rómskej problematiky v súvislosti s bytovým domom na Moyzesovej ulici

Čadca, mestský úrad, malá zasadačka, 1. poschodie

https://mediaboard.com/
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text, video, foto

09.00 Rozhovory o zodpovednej umelej inteligencii: Regulácia, prax, etika

Téma: Oblasť regulácie AI. AI a oblasť autorského práva. AI a ochrana osobných údajov. AI v praxi a ukážky kopilotov.

Bratislava, Akadémia Policajného zboru, Sklabinská 1

09.00 Ústavnoprávny výbor NR SR

Návrh na voľbu kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej republiky.

Bratislava, Bratislavský hrad, areál, priestory Zimnej jazdiarne

text, zvuk

09.30 Deň kariéry na UPJŠ

Košice, UPJŠ, študentská jedáleň, Moyzesova 9

09.30 TK Prezídia Policajného zboru

Téma: Posilnenie boja proti CBRN (chemickým, biologickým, rádioaktívnym a jadrovým) hrozbám na slovensko-ukrajinskej hranici so
zameraním na záverečné zhodnotenie implementácie projektu

Informovať bude Mário Kern, riaditeľ odboru odhaľovania nebezpečných materiálov a environmentálnej kriminality národnej centrály
osobitných druhov kriminality P PZ

Jasná, hotel Ski&Wellness Družba, Demänovská Dolina 82

text, zvuk

10.00 Otvorenie cezhraničného ekoturistického projektu BirdTour v novom Avescentre v Sennom

Senné, Avescentrum

10.00 TK strany Demokrati

Téma: Bez Ruska neprežijeme? EÚ a NATO nepotrebujeme? Je Ukrajina nepriateľ? Skutok sa nestal?

Bratislava, Miletičova 21

11.00 TK hnutia Progresívne Slovensko

Téma: SNS chce ovládnuť Fond na podporu umenia a podriadiť ho ministerstvu kultúry

Bratislava, centrála hnutia, 4. poschodie, Grösslingová 4

text

12.00 Brífing a kontrolný deň ministra dopravy SR Jozefa Ráža a zástupcov ŽSR na stavbe "Elektrifikácia a rekonštrukcia trate z
Humenného do Bánoviec nad Ondavou"

Humenné, železničná stanica

12.30 TK Odborového zväzu KOVO

TK sa koná v rámci medzinárodnej Konferencie k pracovnému času vo verejnej doprave.

Bratislava, hotel Apollo, Dulovo námestie 1

text, zvuk

13.00 Odborná diskusia Ako ďalej RTVS?

https://mediaboard.com/
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Téma: Budúcnosť RTVS v kontexte s Európskym aktom o slobode médií za účasti generálneho riaditeľa Európskej vysielacej únie Noela
Currana.

Bratislava, Slovenský rozhlas, veľké koncertné štúdio, Mýtna 1

14.00 Program hajtmana Královohradeckého kraja Martina Červíčka v BBSK

Hajtman bude spolu s delegáciou v dňoch 10. - 11. apríla hosťom predsedu Banskobystrického samosprávneho kraja Ondreja Luntera.

14.00 h - návšteva Starej školy, centrum sklárskej tradície, rezidenčné ubytovanie pre umelcov a turistov Kokava nad Rimavicou,
Dobšinského 734

16.15 h - komentovaná prehliadka gotického kostolíka

Rimavské Brezovo, Rimavské Brezovo 98

14.00 Odovzdávanie Ceny Amazonka v rámci Dňa zdravia

Cenu odovzdajú pacientske organizácie zástupcom topoľčianskych skríningových mamografických pracovísk.

Topoľčany, Námestie M. R. Štefánika

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

lt lk

Autor: LK
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NRSR: Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu ÚS  
  10. 4. 2024, 9:21, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Bratislava 10. apríla (TASR) - Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR
v priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode
približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky
zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

sum luc mia

Autor: SUM
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Aktualizovaný prehľad udalostí na stredu 10. apríla  
  10. 4. 2024, 9:22, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Vedúci vydania:

predpoludním: M. Jaroš

popoludní: R. Turoňová

----------------------------------------------------------------

E - mail: domred@tasr.sk, tel.: 59 21 04 58

dispecing@tasr.sk, tel.: 0905 282 190

----------------------------------------------------------------

Technická podpora: 0905/505 721

----------------------------------------------------------------

Konferencia Slovenskej asociácie pre elektromobilitu: eFleet Day 2024

Téma: Elektromobily vo firmách dostávajú zelenú

Šamorín, x-bionic sphere

Záhradkár - Včelársky veľtrh (10. - 14. apríl)

- uvedenie knihy profesora Ivana Hričovského

- praktické ukážky ošetrovania ovocných drevín

Trenčín, letisko

foto

Nu Dance Fest 2024 (10. - 14. apríla)

Medzinárodný festival súčasného tanca a pohybového divadla

Bratislava

08.00 Dobrovoľnícka aktivita na Poludňovom grúni

Dobrovoľníci budú pomáhať s revitalizáciou turistického chodníka.

Terchová, Chata na Grúni

08.30 Konferencia nového vzdelávania Meníme sa spoločne

Téma: Zdieľanie skúseností. Lepšie porozumenie kurikulárnej reformy a jej vízie a predstavenie dvoch výziev vzdelávacích oblastí:
metakognícia, matematika a práca s informáciami

Banská Bystrica, regionálne centrum podpory učiteľov, Lazovná 5

09.00 Záverečná konferencia projektu Mitadapt

Téma: Príprava aktualizácie Klimatického akčného plánu do roku 2030 pre mestskú časť Bratislava-Karlova Ves

Bratislava, miestny úrad, prízemie, Námestie sv. Františka 8

09.00 TK vedenia mesta Čadca

Téma: Riešenie rómskej problematiky v súvislosti s bytovým domom na Moyzesovej ulici

https://mediaboard.com/
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Čadca, mestský úrad, malá zasadačka, 1. poschodie

text, foto

09.00 Rozhovory o zodpovednej umelej inteligencii: Regulácia, prax, etika

Téma: Oblasť regulácie AI. AI a oblasť autorského práva. AI a ochrana osobných údajov. AI v praxi a ukážky kopilotov.

Bratislava, Akadémia Policajného zboru, Sklabinská 1

09.00 Ústavnoprávny výbor NR SR

Návrh na voľbu kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej republiky.

Bratislava, Bratislavský hrad, areál, priestory Zimnej jazdiarne

text, zvuk, foto

09.30 Deň kariéry na UPJŠ

Košice, UPJŠ, študentská jedáleň, Moyzesova 9

09.30 TK Prezídia Policajného zboru

Téma: Posilnenie boja proti CBRN (chemickým, biologickým, rádioaktívnym a jadrovým) hrozbám na slovensko-ukrajinskej hranici so
zameraním na záverečné zhodnotenie implementácie projektu

Informovať bude Mário Kern, riaditeľ odboru odhaľovania nebezpečných materiálov a environmentálnej kriminality národnej centrály
osobitných druhov kriminality P PZ

Jasná, hotel Ski&Wellness Družba, Demänovská Dolina 82

text, zvuk

10.00 Otvorenie cezhraničného ekoturistického projektu BirdTour v novom Avescentre v Sennom

Senné, Avescentrum

10.00 TK strany Demokrati

Téma: Bez Ruska neprežijeme? EÚ a NATO nepotrebujeme? Je Ukrajina nepriateľ? Skutok sa nestal?

Bratislava, Miletičova 21

11.00 TK hnutia Progresívne Slovensko

Téma: SNS chce ovládnuť Fond na podporu umenia a podriadiť ho ministerstvu kultúry

Bratislava, NR SR, foyer, Námestie A. Dubčeka č. 1

text

12.00 Brífing a kontrolný deň ministra dopravy SR Jozefa Ráža a zástupcov ŽSR na stavbe "Elektrifikácia a rekonštrukcia trate z
Humenného do Bánoviec nad Ondavou"

Humenné, železničná stanica

text, zvuk, foto, video

12.30 TK Odborového zväzu KOVO

TK sa koná v rámci medzinárodnej Konferencie k pracovnému času vo verejnej doprave.

Bratislava, hotel Apollo, Dulovo námestie 1

text, zvuk, video

https://mediaboard.com/
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13.00 Odborná diskusia Ako ďalej RTVS?

Téma: Budúcnosť RTVS v kontexte s Európskym aktom o slobode médií za účasti generálneho riaditeľa Európskej vysielacej únie Noela
Currana.

Bratislava, Slovenský rozhlas, veľké koncertné štúdio, Mýtna 1

14.00 Program hajtmana Královohradeckého kraja Martina Červíčka v BBSK

Hajtman bude spolu s delegáciou v dňoch 10. - 11. apríla hosťom predsedu Banskobystrického samosprávneho kraja Ondreja Luntera.

14.00 h - návšteva Starej školy, centrum sklárskej tradície, rezidenčné ubytovanie pre umelcov a turistov Kokava nad Rimavicou,
Dobšinského 734

16.15 h - komentovaná prehliadka gotického kostolíka

Rimavské Brezovo, Rimavské Brezovo 98

14.00 Odovzdávanie Ceny Amazonka v rámci Dňa zdravia

Cenu odovzdajú pacientske organizácie zástupcom topoľčianskych skríningových mamografických pracovísk.

Topoľčany, Námestie M. R. Štefánika

Správy ekonomického charakteru vydá ekonomická redakcia TASR.

Informácie o očakávaných udalostiach nájdete aj v aplikácii TASR Kalendárium na adrese kalendarium.tasr.sk

lt lk

Autor: LT

https://mediaboard.com/


Mediaboard | mediaboard.com 14

Schôdza Ústavnoprávneho výboru NR SR: Zatiaľ vypočuli jedného kandidáta, výsluch trval štyri hodiny  
  10. 4. 2024, 9:24, Zdroj: ta3.com , Vydavateľ: C.E.N. s.r.o., Autor: TASR, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 71 921 GRP: 1,60 OTS: 0,02 AVE: 867 EUR 

ta3/TASR

dnes 09:24, Aktualizované: dnes 14:56

Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu vypočul zatiaľ len jedného kandidáta na sudcu Ústavného súdu. Kandidát Anton Dulak
takmer štyri hodiny odpovedal na otázky členov výboru, zástupcu prezidentskej kancelárie a ďalších poslancov NR SR.

ta3/Nikol Detáriová

Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu SR v priestoroch Zimnej jazdiarne
Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov.

Každý z kandidátov bude mať v úvode približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú
činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

Piati kandidáti

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej.

Z týchto dvoch kandidátov následne podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Pozrite si video redaktorky ta3 Nikol Detáriovej z rokovacej sály, krátko pred začatím programu.

Autor: TASR
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Ústavnoprávny výbor Národnej radySR vypočul v stredu aj kandidátku na sudkyňu Ústavného súdu SR Martinu Jánošíkovú. Navrhol ju
dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

ta3/Nikol Detáriová

Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu SR v priestoroch Zimnej jazdiarne
Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov.

Každý z kandidátov bude mať v úvode približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú
činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

Piati kandidáti

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Parlament by mal zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej.

Z týchto dvoch kandidátov následne podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Pozrite si video redaktorky ta3 Nikol Detáriovej z rokovacej sály, krátko pred začatím programu.

Anton Dulak

Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu vypočul ako prvého kandidáta na sudcu Ústavného súdu Antona Dulaka. Ten takmer
štyri hodiny odpovedal na otázky členov výboru, zástupcu prezidentskej kancelárie a ďalších poslancov NR SR.

Dulak ozrejmil, že na funkciu sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR kandiduje už niekoľkýkrát.

Pri vypočutí Dulaka sa niektorí poslanci vrátili k situácii počas pandémie nového koronavírusu. Pýtali sa ho, aké opatrenia by sa dali
urobiť, aby bol do budúcna systém nastavený efektívnejšie, a či by sa mal prijať tzv. pandemický zákon. "V spoločnosti prevláda názor,
že legislatívou sa dá vyriešiť všetko," reagoval s tým, že on si to nemyslí. Je podľa neho nereálne očakávať, že by prišiel zákon, ktorý
vyrieši všetky životné situácie. Pripúšťa však, že by bolo dobré mať určitý zákon, ktorý by naznačoval, čo by sa malo, respektíve nemalo
robiť v takýchto situáciách.

Dulak si nemyslí, že povinné očkovanie by sa malo ustanoviť právnym predpisom. S pojmom "povinné očkovanie" má problém, ale
zdôrazňuje, že to neznamená, že je proti očkovaniu. Myslí si, že skôr by mali kompetentné orgány ľudí presviedčať, v čom je očkovanie
prínosom.

Nesúhlasí s tým, aby sa do Ústavy SR zasahovalo často. Za hlavný princíp v otázke ľudských práv Dulak považuje ochranu ľudského
života a ľudskej dôstojnosti a jeho slobody v spoločnosti. "Všetko, čo to narušuje, je pre mňa neprijateľné," povedal. Pri otázke slobody
prejavu by sme mali byť podľa neho obozretní. Sloboda slova by sa mala brať ako základný princíp a akékoľvek obmedzenia ako
výnimky, ktoré treba posudzovať.

Dulaka do funkcie navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Na fakulte Dulak vyučuje. Pred poslancami
deklaroval, že nie je členom žiadnej politickej strany.

Taraba rokoval s KDH o medveďoch. Nesúhlasia s navrhovaným ústavným zákonom a priniesli vlastné riešenie

Martina Jánošíková

Poslancov okrem Jánošíkovej odborných znalostí a skúseností v otázke európskeho práva zaujímali aj témy ako legislatívny proces,
ľudské práva či rozhodovanie ÚS.

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1760249277/40d38dca81a8ad9b536e?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MTU0MTUzMjYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTc2MDI0OTI3NywidGlkIjozMDE4OX0.Ahq90Dww8FJbuz0sg0Cq7s_eOXjDDe7Rt7V6zFppMxE
https://app.mediaboard.com/article/1760249277/40d38dca81a8ad9b536e?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MTU0MTUzMjYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTc2MDI0OTI3NywidGlkIjozMDE4OX0.Ahq90Dww8FJbuz0sg0Cq7s_eOXjDDe7Rt7V6zFppMxE
https://www.ta3.com/clanok/933363/schodza-ustavnopravneho-vyboru-nr-sr-vypoculi-druheho-kandidata-na-post-sudcu-us-pytali-sa-ich-na-pandemicke-opatrenia


Mediaboard | mediaboard.com 16

Na otázky o pandemickej legislatíve reagovala tým, že na situáciu takéhoto rozmeru sme neboli pripravení. "Môj názor bol trošku
prísnejší ako bol nakoniec prezentovaný v rozhodnutiach ÚS," uviedla. Zasahovať do základných ľudských práv prostredníctvom
vyhlášok Úradu verejného zdravotníctva nebolo podľa nej šťastné. Priestor na prípravu spoločnosti na možné ďalšie obdobné situácie
vidí v NR SR.

Poslanci sa pýtali aj na názor kandidátky na rozhodnutie Európskeho súdu pre ľudské práva, že Švajčiarsko konalo nedostatočne v boji
proti klimatickej zmene. Skonštatovala, že v medzinárodnom práve je jednoznačne definované právo na priaznivé životné prostredie a z
toho plynie aj povinnosť štátov to rešpektovať. V našom právnom poriadku podľa nej takáto garancia vyplýva napríklad z práva na život.

Jánošíková sa dotkla aj výhrad Európskej komisie (EK) k veľkej novele Trestného zákona, najmä v súvislosti s európskou prokuratúrou.
Tu by podľa nej mohlo zo strany EK dôjsť ku konaniu pre porušenie zmluvy.

Vysvetlila, že konanie má niekoľko fáz a pred prípadnou žalobou je na rade fáza komunikácie. "Je v rukách výkonnej moci, ako to
vykomunikuje," dodala. Ak to nebude dostatočné, upozornila, že EK môže podať na Slovensko žalobu a následne by rozhodoval
európsky súdny dvor, či sme porušili podmienky na fungovanie európskych prokurátorov u nás.

zdielať

Autor: TASR
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Na ústavnoprávnom výbore sa začalo vypočutie kandidátov a kandidátiek na Ústavný súd. Prezentovať sa budú v abecednom poradí.
Ako prvý začína Anton Dulák, ktorý sa o post uchádzal už aj v minulosti.

Pätica uchádzačov kandiduje na miesto, ktoré je na Ústavnom súde voľné od septembra minulého roka. Funkcie sudkyne sa vtedy
vzdala Jana Laššáková.

Parlament bude voliť na toto jedno miesto dve mená a z nich vyberie budúceho ústavného sudcu prezidentka Zuzana Čaputová alebo jej
nástupca Peter Pellegrini. Na zvolenie potrebuje kandidát získať 90 hlasov. Je otázne, či sa to niekomu na prvý pokus podarí. Pri novej
voľbe už bude stačiť nadpolovičná väčšina hlasov všetkých poslancov, teda aspoň 76.

Kto kandiduje:

Anton Dulák – navrhla ho dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave

Martina Jánošiková – navrhol ju dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Michaela Králová – navrhol ju poslanec SNS Roman Michelko

Zuzana Pitoňáková – navrhol ju verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský

Lívia Trellová – navrhol ju dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1757656695/ba59e4b82a92cd5e5b5b?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MTU0MTUzMjYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTc1NzY1NjY5NSwidGlkIjozMDE4OX0.DwryozR9KJczPfUp1xbIyba6fsxd0aDFvmbelf1Z6Y8
https://dennikn.sk/minuta/3933260/


Mediaboard | mediaboard.com 18

Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu  
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Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci parlamentu.

Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR v priestoroch Zimnej
jazdiarne Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov.

Každý z nich bude mať v úvode približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť.
Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci parlamentu.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec poslanec Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave.

Kandidátku Líviu Trellovú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu
Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: TASR
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Na snímke budova Ústavného súdu Slovenskej republiky. Foto: TASR František Iván

Parlament by mal zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej.

dnes 9:30

Ak si želáte, aby počítač prečítal text článku, použite prehrávač nižšie.

00:00 / 00:00

Bratislava 10. apríla (TASR) - Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR
v priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode
približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky
zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: TASR
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BRATISLAVA - Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR v priestoroch
Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode približne desať
minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca
prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

archívne video

Ústavný súd rozhodoval nestranne a autonómne, tvrdí Fiačan (Zdroj: TASR/Roman Hanc)

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: TASR
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O post zabojuje päť kandidátov.

BRATISLAVA. Vypočutie kandidátov na sudcu Ústavný súd (ÚS) SR bude pokračovať vo štvrtok (11. 4.) od 14.00 h.

Prísť by mali zvyšní dvaja uchádzači. Počas stredy výbor vypočul troch kandidátov.

Vypočúvanie kandidátov na ústavného sudcu (8 fotografií) Dulak: O očkovaní treba ľudí presviedčať

Kandidát Anton Dulak takmer štyri hodiny odpovedal na otázky členov výboru, zástupcu prezidentskej kancelárie a ďalších poslancov NR
SR.

Dulak ozrejmil, že na funkciu sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR kandiduje už niekoľkýkrát.

Ústavný súd vníma ako orgán, od ktorého sa očakáva, že bude koncentrovať to najmúdrejšie a najrozhľadenejšie, čo sa v spoločnosti z
hľadiska odborníkov objavuje. Svoju pozíciu akademika považuje za prínosnú pre činnosť ÚS.

Súvisiaci článok Súvisiaci článokZdruženie sudcov vyzýva politikov, aby neprekračovali hranice vecnej kritiky Čítajte

Pri vypočutí Dulaka sa niektorí poslanci vrátili k situácii počas pandémie nového koronavírusu. Pýtali sa ho, aké opatrenia by sa dali
urobiť, aby bol do budúcna systém nastavený efektívnejšie, a či by sa mal prijať tzv. pandemický zákon.

"V spoločnosti prevláda názor, že legislatívou sa dá vyriešiť všetko," reagoval s tým, že on si to nemyslí. Je podľa neho nereálne
očakávať, že by prišiel zákon, ktorý vyrieši všetky životné situácie.

Pripúšťa však, že by bolo dobré mať určitý zákon, ktorý by naznačoval, čo by sa malo, respektíve nemalo robiť v takýchto situáciách.

Dulak si nemyslí, že povinné očkovanie by sa malo ustanoviť právnym predpisom. S pojmom "povinné očkovanie" má problém, ale
zdôrazňuje, že to neznamená, že je proti očkovaniu. Myslí si, že skôr by mali kompetentné orgány ľudí presviedčať, v čom je očkovanie
prínosom.

Nesúhlasí s tým, aby sa do Ústavy SR zasahovalo často. Za hlavný princíp v otázke ľudských práv Dulak považuje ochranu ľudského
života a ľudskej dôstojnosti a jeho slobody v spoločnosti.

"Všetko, čo to narušuje, je pre mňa neprijateľné," povedal. Pri otázke slobody prejavu by sme mali byť podľa neho obozretní. Sloboda
slova by sa mala brať ako základný princíp a akékoľvek obmedzenia ako výnimky, ktoré treba posudzovať.

Dulaka do funkcie navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Na fakulte Dulak vyučuje. Pred poslancami
deklaroval, že nie je členom žiadnej politickej strany.

Jánošíková sa dotkla aj výhrad eurokomisie

Ústavnoprávny výbor Národnej rady (NR) SR vypočul aj kandidátku na sudkyňu Ústavného súdu (ÚS) SR Martinu Jánošíkovú. Navrhol ju
dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poslancov okrem jej odborných znalostí a skúseností v otázke európskeho práva zaujímali aj témy ako legislatívny proces, ľudské práva
či rozhodovanie ÚS.

Na otázky o pandemickej legislatíve reagovala tým, že na situáciu takéhoto rozmeru sme neboli pripravení. "Môj názor bol trošku
prísnejší ako bol nakoniec prezentovaný v rozhodnutiach ÚS," uviedla. Zasahovať do základných ľudských práv prostredníctvom
vyhlášok Úradu verejného zdravotníctva nebolo podľa nej šťastné. Priestor na prípravu spoločnosti na možné ďalšie obdobné situácie
vidí v NR SR.

Poslanci sa pýtali aj na názor kandidátky na rozhodnutie Európskeho súdu pre ľudské práva, že Švajčiarsko konalo nedostatočne v boji
proti klimatickej zmene.

Skonštatovala, že v medzinárodnom práve je jednoznačne definované právo na priaznivé životné prostredie a z toho plynie aj povinnosť
štátov to rešpektovať. V našom právnom poriadku podľa nej takáto garancia vyplýva napríklad z práva na život.

Čo sa týka kompetencie predsedu parlamentu kedykoľvek ukončiť diskusiu v pléne, podľa Jánošíkovej by nebolo na škodu mať v 
ustanovení rokovacieho poriadku uvedené minimálne dôvody, pre ktoré môže predseda právomoc uplatniť. Pri ústavných zmenách by
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nešla cestou zvýšenia počtu hlasov poslancov NR SR na ich prijatie.

Jánošíková sa dotkla aj výhrad Európskej komisie (EK) k veľkej novele Trestného zákona, najmä v súvislosti s európskou prokuratúrou.
Tu by podľa nej mohlo zo strany EK dôjsť ku konaniu pre porušenie zmluvy. Vysvetlila, že konanie má niekoľko fáz a pred prípadnou
žalobou je na rade fáza komunikácie.

"Je v rukách výkonnej moci, ako to vykomunikuje," dodala. Ak to nebude dostatočné, upozornila, že EK môže podať na Slovensko žalobu
a následne by rozhodoval európsky súdny dvor, či sme porušili podmienky na fungovanie európskych prokurátorov u nás.

Králová: Do kontaktu prichádzam s právami občanov

Pred Ústavnoprávnym výborom Národnej rady (NR) SR sa predstavila aj kandidátka na ústavnú sudkyňu Michaela Králová. Do funkcie ju
navrhol poslanec NR SR Roman Michelko (SNS).

Pôsobí ako sudkyňa Krajského súdu v Bratislave. Vo svojom vystúpení priblížila, že sa venovala agende civilnosprávnych sporov,
rodinnoprávnej aj obchodnoprávnej agende.

Králová ozrejmila, že ako sudkyňa denne prichádza do kontaktu s právami občanov. Priamo sa nevenuje publikačnej činnosti, no za
svoju publikačnú činnosť považuje práve svoje rozhodnutia, ktoré sú zverejnené a sú aj predmetom diskusie na seminároch či
prednáškach.

Poslanci sa pýtali Královej na to, prečo ju do funkcie navrhol poslanec Michelko. "Bola to výlučne moja aktivita, aby som bola navrhnutá,"
uviedla s tým, že oslovila preto známych a Michelko bol jediný, kto bol ochotný ju nominovať.

Vzhľadom na to, že denne prichádza do kontaktu s ústavnými právami účastníkov konania, rieši ich problémy aj v ústavnej rovine,
dokáže Králová podľa svojich slov ústavnému súdu napomôcť aj svojimi skúsenosťami a priniesť "možno praktický alebo reálnejší
pohľad" na veci.

"Nepáči sa mi to, akým spôsobom ústavný súd niekedy veľa napíše a nič nepovie," uviedla s tým, že niekedy v jednej konkrétnej veci
zaujme ÚS dva rôzne právne názory.

Ako príklad toho, keď ÚS veľa napísal a nič nepovedal, uviedla, keď ÚS rozhodol o pozastavení účinnosti v časti novely Trestného
zákona. Králová by podporila zvýšenie počtu sudcov ÚS vzhľadom na veľký počet vecí, ktoré tento súd prejednáva.

Nechať sa zaočkovať je podľa kandidátky každého osobná vec. Malo by to tak podľa nej zostať. Povinné očkovanie môže byť podľa nej
na hrane súladu s Ústavou SR.

Nie je však proti povinnému očkovaniu. Zároveň uviedla, že nie je podporovateľom inštitútu skráteného legislatívneho konania, ktorý by
sa podľa nej nemal používať často.

Päť kandidátov

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov.

Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko (SNS).

Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol
dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského.

Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej.

Z týchto dvoch kandidátov následne podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident.

Autor: TASR
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Parlament by mal potom zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS.

Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR v priestoroch Zimnej
jazdiarne Bratislavského hradu.

Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje
pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť.

Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS).

Môže vás zaujímať Ústavný súd posúdi disciplinárne potrestanie sudcu ŠTS Michala Trubana

Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol
dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského.

Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.
Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR.

Parlament by mal potom zvoliť dvoch kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uvoľnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z
týchto dvoch kandidátov následne podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Autor: Dominik Pálka, TASR
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Dnes by mal vypočuť piatich kandidátov.

Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR v priestoroch Zimnej
jazdiarne Bratislavského hradu.

Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje
pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia
výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov.

Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko (SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty
práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského.

Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR . Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.
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Archívna reportáž

Verejné vypočúvanie v roku 2019

BRATISLAVA / Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu ä10. 4.) vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR v
priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu. Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode
približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky
zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov:

Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko (SNS) Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva
Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Lívia Trellová, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského Martina
Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Zuzana Pitoňáková, ktorú navrhol
Verejný ochranca práv

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Takto v minulosti prebiehalo verejné vypočutie kandidátov na sudcov:

Pokračujú vypočutia kandidátov na ústavných sudcov. Predstúpili aj kontroverzné mená

Autor: zab

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/1758050744/f74fd3a2ee26ac2b75f0?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MTU0MTUzMjYsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MTc1ODA1MDc0NCwidGlkIjozMDE4OX0.jTCnbCDPz947wx9DXbpv6ly7avjQOoC9TfuqY6NGMYM
https://www.noviny.sk/slovensko/911366-ustavnopravny-vybor-zacal-vypocuvat-kandidatov-na-sudcu-us


Mediaboard | mediaboard.com 26

Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (foto)  
  10. 4. 2024, 10:00, Zdroj: parlamentnelisty.sk , Autor: SITA, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 1 611 GRP: 0,04 OTS: 0,00 AVE: 192 EUR 

10.4.2024 (SITA.sk) – Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho
sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave.

Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú. Koaličný poslanec Roman
Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Zobraziť fotogalériu k článku:

Vypočutie kandidátov na sudcu Ústavného súdu SR (fotografie)

Viac k témam: Kandidáti, Kandidáti na sudcov Ústavného súdu, Parlament, Sudca, Voľba ústavných sudcov

Zdroj: SITA.sk – Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (foto) © SITA Všetky práva vyhradené.

- Reklama -

Autor: SITA
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Workshop je primárne určený pre učiteľov základných a stredných škôl, ale aj pre ostatných, ktorých daná problematika zaujíma.

Košice 10.04.2024 (Skolske.sk)

V košickej Tabačke - Kulturfabrik sa 26. apríla od 10.00 uskutoční workshop na tému „Učiteľ a duševné zdravie adolescentov“. Workshop
je organizovaný v rámci projektu Erasmus+ „Mental health of adolescents in school“.

Primárne je určený pre učiteľov základných a stredných škôl, ktorí majú záujem dozvedieť sa viac o tom, ako pracovať s deťmi a
mládežou trpiacimi depresiou, suicidným správaním a inými psychickými problémami v školskom prostredí, ale aj pre ostatných, ktorých
daná problematika zaujíma. Toto podujatie je súčasťou medzinárodnej konferencie „Pohybová aktivita, zdravie a kvalita života 2024“
organizovanej Ústavom telesnej výchovy a športu UPJŠ.

Autor: Ladislav Kručanica
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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (foto)  
  10. 4. 2024, 10:48, Zdroj: sita.sk , Vydavateľ: SITA Slovenská tlačová agentúra a.s., Autor: SITA, Martin Šálek, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita

Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
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10. 04. 2024

Zľava: Podpredsedovia ÚS SR Ondrej Dostál a Tibor Gašpar počas vypočutia kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR pri
príležitosti rokovania 27. schôdze Ústavnoprávneho výboru Národnej rady SR v Zimnej jazdiarni Bratislavského hradu. Bratislava, 10.
apríl 2024. Foto: SITA/Milan Illík

Tento článok pre vás načítala AI.

O voľný post ústavného sudcu sa uchádza päť kandidátov, vypočujú ich budúci týždeň

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave.

Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú. Koaličný poslanec Roman
Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu Pitoňákovú.

14 fotiek v galérií

Ďalšie k téme

Autor: SITA, Martin Šálek
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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu, ďalšie slovo budú mať poslanci  
  10. 4. 2024, 10:48, Zdroj: 24hod.sk , Vydavateľ: I.N.P. s.r.o., Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové

slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 3 358 GRP: 0,07 OTS: 0,00 AVE: 269 EUR 

Tagy: Kandidáti Parlament Sudca

Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho sudcu

10.4.2024 (SITA.sk) - Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho
sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú.
Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu
Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Autor: 24hod.sk - 24 hodín s.r.o. - WebSys s.r.o.
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Začalo sa vypočúvanie kandidátov na sudcu Ústavného súdu: Pozrite sa na zoznam uchádzačov  
  10. 4. 2024, 10:53, Zdroj: cas.sk , Vydavateľ: FPD Media, a.s., Autor: TASR, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
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Na snímke Ústavný súd SR v Košiciach.

Parlamentný ústavnoprávny výbor začal v stredu vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu (ÚS) SR v priestoroch Zimnej
jazdiarne Bratislavského hradu.

Počas stredy by mal vypočuť troch uchádzačov. Každý z nich bude mať v úvode približne desať minút, počas ktorých má predstaviť svoje
pracovné skúsenosti aj publikačnú činnosť. Kandidátom bude môcť klásť otázky zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia
výboru, ako aj prítomní poslanci NR SR.

O post ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec NR SR Roman Michelko
(SNS). Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú
navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej
fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Vypočutie kandidátov pred členmi ústavnoprávneho výboru sa dá sledovať naživo na webe NR SR. Parlament by mal potom zvoliť dvoch
kandidátov na funkciu sudcu ÚS, ktorá sa vlani uprázdnila po odchode sudkyne Jany Laššákovej. Z týchto dvoch kandidátov následne
podľa Ústavy SR vyberie konkrétneho sudcu prezident SR.

Viac k téme:

Autor: TASR
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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu, ďalšie slovo budú mať poslanci  
  10. 4. 2024, 11:30, Zdroj: akcnezeny.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
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10.4.2024 (SITA.sk) – Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho
sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú.
Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu
Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Autor: -
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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu, ďalšie slovo budú mať poslanci - -
Agentúrne správy  

  10. 4. 2024, 11:35, Zdroj: agenturnespravy.bratislavaden.sk , Vydavateľ: SITA Slovenská tlačová agentúra
a.s., Autor: SITA, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu, ďalšie slovo budú mať poslanci

10. 04. 2024

Slovensko

SITA Slovenska tlacova agentura

10.4.2024 (SITA.sk) – Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho
sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú.
Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu
Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Autor: SITA
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Ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu, ďalšie slovo budú mať poslanci  
  10. 4. 2024, 11:35, Zdroj: klocher.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla

Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 1 642 GRP: 0,04 OTS: 0,00 AVE: 194 EUR 

O post bojuje päť kandidátov.

ustavny sud sr x

10.4.2024 (SITA.sk) – Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR v stredu začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho
sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy. Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú.
Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu
Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Autor: isita || | | isita
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VIDEO: Ústavnoprávny výbor NR SR  
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Jozefa Šafárika v Košiciach
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Email

NR SR: Ústavnoprávny výbor vypočúva kandidátov na ústavného sudcu

BRATISLAVA 10. apríla (SITA) – Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR dnes začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post
chýbajúceho sudcu Ústavného súdu SR. Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy, Líviu Trellovú
zas Právnická fakulta Univerzity Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako
kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú. Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný
ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Zdroj: Skrátená politika, Youtube

Podporte nezávislé spravodajstvo a pomôžte zvýšiť pluralitu médii na Slovensku. Spravodajský portál Veci Verejné prináša overené
agentúrne správy a vlastné komentáre naších autorov.

Podporiť nás môžete jednoduchou formou cez platobnú bránu buď pravidelnou mesačnou sumou alebo jednorázovým príspevkom.

Pravidelná mesačná podpora

Autor: Veci Verejné || | || | | Veci Verejné
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Správy TASR - 11.45: Stručný prehľad najdôležitejších udalostí  
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Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
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Kombo snímka. Foto: TASR/Teraz.sk

Teraz.sk ponúka prehľad najdôležitejších udalostí podľa TASR.

dnes 11:45

Ak si želáte, aby počítač prečítal text článku, použite prehrávač nižšie.

00:00 / 00:00

Svet/Bratislava 10. apríla (TASR) - Stručný prehľad najdôležitejších správ zo servisov TASR v stredu 10. apríla 2024 - 11.45 h.

Brusel - Slovensko je po vlaňajších parlamentných a nedávnych prezidentských voľbách vnímané Severoatlantickou alianciou ako
zodpovedný a hodnoverný partner. Uviedla to prezidentka Zuzana Čaputová po dnešnom stretnutí s generálnym tajomníkom NATO
Jensom Stoltenbergom.

Na snímke prezidentka SR Zuzana Čaputová.

Foto: TASR - Pavol Zachar

Bratislava - Vláda bude na spoločnom zajtrajšom rokovaní s ukrajinským kabinetom hovoriť o projektoch cezhraničnej spolupráce,
dopravných prepojeniach a spolupráci v oblasti energetiky. Jednou z hlavných tém stretnutia bude aj obnova Ukrajiny.

Bratislava - Riaditeľ Slovenského hydrometeorologického ústavu Martin Benko končí vo svojej funkcii. Odvolal ho minister životného
prostredia Tomáš Taraba.

Bratislava - Parlamentný ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej republiky. O post
ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec parlamentu za SNS Roman Michelko.
Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol
dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Bratislava - Za výstavbu objektu metrológie na letisku Sliač zaplatí rezort obrany 5,56 milióna eur s DPH. Potreba nového metrologického
zabezpečenia vznikla v súvislosti s nákupom stíhačiek F-16. Zhotoviteľom stavby bude prešovská firma Dag Slovakia.

Bratislava - Ministerstvo zdravotníctva vyhlásilo výberové konanie na členov predstavenstva Stredoslovenského ústavu srdcových a
cievnych chorôb v Banskej Bystrici. Záujemcovia sa môžu prihlásiť do 29. apríla.

Bratislava - Štatistický úrad informoval, že priemyselná produkcia Slovenska zostala vo februári 2024 na rovnakej úrovni ako vlani. Po
prepočítaní dlhodobého časového radu údajov z dôvodu prechodu na nové bázické obdobie roka 2021 tak priemyselná produkcia po
šiestich mesiacoch nepretržitého rastu medziročne stagnovala. Medzimesačne po zohľadnení sezónnych vplyvov sa priemyselná
produkcia zvýšila o 0,4 percenta.

Bratislava - Strana Demokrati sa prihlásila k bilbordovej kampani so sloganmi typu Slovensko neprežije bez Ruska, nepotrebujeme
Európsku úniu a NATO či výrok, že skutok sa nestal. Upozorniť chce na hrozbu naplnenia výrokov, ktoré pripisuje vládnej koalícii.
Vyplýva to z vyjadrenia predsedu strany Jaroslav Naďa.

Na snímke líder a predseda mimoparlamentnej strany Demokrati Jaroslav Naď (uprostred).

Foto: TASR - Pavel Neubauer

Washington - Spojené štáty súhlasili s predajom vojenského vybavenia v hodnote 138 miliónov dolárov Ukrajine na opravu a
modernizáciu jej raketových systémov HAWK. Väčší balík pomoci vo výške 60 miliárd dolárov naďalej zostáva v americkom Kongrese
pozastavený.

Teherán - Najvyšší iránsky duchovný vodca ajatolláh Alí Chameneí opäť varoval Izrael, že bude "potrestaný" za letecký útok na iránsky
konzulát v sýrskej metropole Damask, pri ktorom zahynulo sedem príslušníkov iránskych Revolučných gárd vrátane dvoch generálov.
Útok si dovedna vyžiadal 12 obetí.
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New York - Slovenský hokejista Juraj Slafkovský strelil svoj premiérový hetrik v zámorskej NHL. V noci na dnes pomohol Montrealu tromi
gólmi k vysokému triumfu nad Philadelphiou 9:3. Dvadsaťročný krídelník potvrdil skvelú formu, keď v uplynulých 15 dueloch nazbieral 17
bodov. Stal sa druhým najmladším hráčom v histórii Habs s hetrikom a šiestym v poradí, ktorému sa to podarilo vo veku 20 rokov a
menej.

- Dôležitý triumf v boji o play off dosiahol Washington nad Detroitom (2:1), rozhodol o tom Alexander Ovečkin a stanovil nový rekord NHL
v počte sezón s aspoň 30 gólmi v základnej časti - má ich na konte už osemnásť. Jednu asistenciu mal obranca domácich Martin
Fehérváry, rovnako ako jeho krajan Erik Černák, ktorý pomohol Tampe k víťazstvu nad Columbusom 5:2.

Slovenský hokejista Juraj Slafkovský (20) z Montrealu Canadiens sa raduje z gólu so spoluhráčmi počas zápasu zámorskej NHL
Montreal Canadiens - Philadelphia Flyers 9. apríla 2024 v Montreale.

Foto: TASR/AP

Humenné - Prvýkrát v histórii bude Humenné dejiskom oficiálneho zápasu slovenskej hokejovej reprezentácie. Oba prípravné zápasy
proti Švajčiarsku sa odohrajú zajtra a pozajtra od 16.30 h. V drese hostí by sa mal predstaviť aj rekordér v počte účastí na majstrovstvách
sveta Andres Ambühl.

Autor: TASR
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Správy TASR - 11.45  
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Bratislava 10. apríla (TASR) - Stručný prehľad najdôležitejších správ zo servisov TASR v stredu 10. apríla 2024 - 11.45 h.

Brusel - Slovensko je po vlaňajších parlamentných a nedávnych prezidentských voľbách vnímané Severoatlantickou alianciou ako
zodpovedný a hodnoverný partner. Uviedla to prezidentka Zuzana Čaputová po dnešnom stretnutí s generálnym tajomníkom NATO
Jensom Stoltenbergom.

Bratislava - Vláda bude na spoločnom zajtrajšom rokovaní s ukrajinským kabinetom hovoriť o projektoch cezhraničnej spolupráce,
dopravných prepojeniach a spolupráci v oblasti energetiky. Jednou z hlavných tém stretnutia bude aj obnova Ukrajiny.

Bratislava - Riaditeľ Slovenského hydrometeorologického ústavu Martin Benko končí vo svojej funkcii. Odvolal ho minister životného
prostredia Tomáš Taraba.

Bratislava - Parlamentný ústavnoprávny výbor začal vypočúvať kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej republiky. O post
ústavného sudcu chce zabojovať päť kandidátov. Sú nimi Michaela Králová, ktorú navrhol poslanec parlamentu za SNS Roman Michelko.
Ďalej Anton Dulak, ktorého navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Kandidátku Líviu Trellovú navrhol
dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Ďalšou kandidátkou je Martina Jánošíková, ktorú navrhol dekan Právnickej fakulty
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Verejný ochranca práv navrhol za kandidátku Zuzanu Pitoňákovú.

Bratislava - Za výstavbu objektu metrológie na letisku Sliač zaplatí rezort obrany 5,56 milióna eur s DPH. Potreba nového metrologického
zabezpečenia vznikla v súvislosti s nákupom stíhačiek F-16. Zhotoviteľom stavby bude prešovská firma Dag Slovakia.

Bratislava - Ministerstvo zdravotníctva vyhlásilo výberové konanie na členov predstavenstva Stredoslovenského ústavu srdcových a
cievnych chorôb v Banskej Bystrici. Záujemcovia sa môžu prihlásiť do 29. apríla.

Bratislava - Štatistický úrad informoval, že priemyselná produkcia Slovenska zostala vo februári 2024 na rovnakej úrovni ako vlani. Po
prepočítaní dlhodobého časového radu údajov z dôvodu prechodu na nové bázické obdobie roka 2021 tak priemyselná produkcia po
šiestich mesiacoch nepretržitého rastu medziročne stagnovala. Medzimesačne po zohľadnení sezónnych vplyvov sa priemyselná
produkcia zvýšila o 0,4 percenta.

Bratislava - Strana Demokrati sa prihlásila k bilbordovej kampani so sloganmi typu Slovensko neprežije bez Ruska, nepotrebujeme
Európsku úniu a NATO či výrok, že skutok sa nestal. Upozorniť chce na hrozbu naplnenia výrokov, ktoré pripisuje vládnej koalícii.
Vyplýva to z vyjadrenia predsedu strany Jaroslav Naďa.

Washington - Spojené štáty súhlasili s predajom vojenského vybavenia v hodnote 138 miliónov dolárov Ukrajine na opravu a
modernizáciu jej raketových systémov HAWK. Väčší balík pomoci vo výške 60 miliárd dolárov naďalej zostáva v americkom Kongrese
pozastavený.

Teherán - Najvyšší iránsky duchovný vodca ajatolláh Alí Chameneí opäť varoval Izrael, že bude "potrestaný" za letecký útok na iránsky
konzulát v sýrskej metropole Damask, pri ktorom zahynulo sedem príslušníkov iránskych Revolučných gárd vrátane dvoch generálov.
Útok si dovedna vyžiadal 12 obetí.

New York - Slovenský hokejista Juraj Slafkovský strelil svoj premiérový hetrik v zámorskej NHL. V noci na dnes pomohol Montrealu tromi
gólmi k vysokému triumfu nad Philadelphiou 9:3. Dvadsaťročný krídelník potvrdil skvelú formu, keď v uplynulých 15 dueloch nazbieral 17
bodov. Stal sa druhým najmladším hráčom v histórii Habs s hetrikom a šiestym v poradí, ktorému sa to podarilo vo veku 20 rokov a
menej.

- Dôležitý triumf v boji o play off dosiahol Washington nad Detroitom (2:1), rozhodol o tom Alexander Ovečkin a stanovil nový rekord NHL
v počte sezón s aspoň 30 gólmi v základnej časti - má ich na konte už osemnásť. Jednu asistenciu mal obranca domácich Martin
Fehérváry, rovnako ako jeho krajan Erik Černák, ktorý pomohol Tampe k víťazstvu nad Columbusom 5:2.

Humenné - Prvýkrát v histórii bude Humenné dejiskom oficiálneho zápasu slovenskej hokejovej reprezentácie. Oba prípravné zápasy
proti Švajčiarsku sa odohrajú zajtra a pozajtra od 16.30 h. V drese hostí by sa mal predstaviť aj rekordér v počte účastí na majstrovstvách
sveta Andres Ambühl.
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Ústavnoprávny výbor Národnej rady SR dnes začal s vypočúvaním piatich kandidátov na post chýbajúceho sudcu Ústavného súdu SR.

Antona Dulaka za kandidáta navrhla Fakulta práva Paneurópskej vysokej školy, Líviu Trellovú zas Právnická fakulta Univerzity
Komenského v Bratislave. Právnická fakulta Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach ako kandidátku navrhla Martinu Jánošíkovú.
Koaličný poslanec Roman Michelko navrhol ako kandidátku Michaelu Královú a Verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský zase Zuzanu
Pitoňákovú.

Úlohou výboru je skonštatovať, či kandidáti spĺňajú podmienky potrebné pre kandidátov na post ústavného sudcu. Následne budú o
kandidátoch hlasovať poslanci v pléne parlamentu. Posledné slovo pri výbere sudcu má hlava štátu.

Autor: SITA
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[strojový prepis] …Druhou kandidátkou je vysokoškolská pedagogička a riaditeľka ústavu medzinárodného práva a európskeho práva
Právnickej fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Martina Jánošíková.…
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Slovensko Spravodajstvo

O túto funkciu má záujem päť uchádzačov.

V priestoroch Zimnej jazdiarne Bratislavského hradu sa dnes začalo vypočúvanie kandidátov na sudcu Ústavného súdu Slovenskej
republiky. Parlamentný ústavnoprávny výbor dnes vypočuje troch uchádzačov o tento post. Každý z nich má približne desať minút na
predstavenie pracovných skúseností či publikačnej činnosti. Zástupca prezidentky Zuzany Čaputovej, členovia výboru či poslanci
parlamentu im môžu klásť otázky.

O post ústavného sudcu má záujem aj Anton Dulak / TASR

Ústavným sudcom sa chce stať päť uchádzačov. Poslanec Národnej rady Roman Michelko navrhol Michaelu Královú. Dekanka Fakulty
práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave odporučila Antona Dulaka. Dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského navrhol Líviu
Trellovú. Dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach odporučil Martinu Jánošíkovú a verejný ochranca práv
navrhol Zuzanu Pitoňákovú.

Zdroj: TASR
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Farmaceutická fakulta Univerzita Komenského v Bratislave

Hlavné menu

O úroveň vyššie O fakulte Pracoviská Uchádzač Štúdium Veda a výskum Projekty Služby Medzinárodné vzťahy Virtuálna prehliadka
Kontakt RSS

Víťazi Clinical Skills Event 2024

Víťazom súťaže CLINICAL SKILLS EVENT 2024 (CSE) sa stal tím zložený z medikov z Lekárskej fakulty Univerzity Komenského a
farmaceutov z Farmaceutickej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave.

10. 04. 2024 13.04 hod.

Vo štvrtok 4. 4. 2024 sa uskutočnilo vyhodnotenie súťaže CLINICAL SKILLS EVENT 2024. Súťaže sa zúčastnilo spolu 22 tímov zo
Slovenska a 1 tím zo Slovinska (spolu 91 študentov).

Víťazmi sa stali 3 najlepšie tímy, ktoré získali najlepší výsledok a sú odmenení vecnými cenami.

1. miesto obsadili a víťazom CSE 2024 sa stali študenti medicíny Nikola Dudová a Matej Rízek z LF UK a študentky farmácie Michaela
Katanová a Zuzana Valachová z FaF UK.

2. miesto obsadili študenti medicíny Dávid Stripaj a Adam Zákutný z LF UPJŠ a študenti farmácie Kristína Danková a Štefan Baltovič z
UVLF.

3. miesto obsadili študenti z Košíc - medici Marek Čižmar a Arnold Kratochvíl z LF UPJŠ a farmaceutky Adela Zeleňáková a Katarína
Štefaňáková z UVLF.

Najlepšie skóre v jednotlivých kolách získali:

V 1. kole najlepší výsledok a to 95 % získali Lucia Trojanová, Gabriela Moščovičová (FaF UK) a Andrea Trojanová, Júlia Chromá (JLF
UK).

V 1. kazuistike najlepší výsledok získali dva tímy v zložení David Stripaj, Adam Zakutny (LF UPJŠ) a Kristína Danková, Štefan Baltovič
(UVLF) a druhý tím v zložení medikov Terézia Hrobáková, Sandra Plutová, Zdenka Hertelyová, Ján Gregor (LF UPJŠ).

V 2. kazuistike dosiahli najlepší výsledok Ivana Krížovecká, Laura Baksová (FaF UK) a Terézia Ančicová, Marek Bakala (LF UK).

V novej medzinárodnej kategórii súťažili Alja Anzlovar, Tiana Jarnovic, Filip Jereb a Bor Zabric z Farmaceutickej fakulty Univerzity v
Ľubľane, Slovinsko.

Víťazom súťaže Clinical Skills Event 2024 srdečne gratulujeme!

Budova fakulty na Ulici odbojárov 10, pohľad zhora
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Autor:
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Odborného podujatia sa zúčastnilo viac ako 100 lekárov so širokým spektrom špecializácií.

Vzdelávací, vedecký a výskumný inštitút AGEL, Interná klinika UPJŠ LF a Nemocnica AGEL Košice-Šaca zrealizovali v polovici marca 1.
ročník jarného sympózia internistov. Odborného podujatia zameraného na problematiku internej medicíny sa zúčastnili lekári so širokým
spektrom špecializácií z oblasti kardiológie, diabetológie, endokrinológie, reumatológie, gastroenterológie, hepatológie, angiológie a
všeobecného lekárstva.

Na pôde šačianskej nemocnice sa stretli s cieľom vymeniť si vedecké poznatky a zdieľať svoje skúsenosti v poskytovaní moderných
terapeutických a diagnostických postupov. Jednou z hlavných tém sympózia boli pokroky v diagnostike a liečbe chronických ochorení.
Odborníci prednášali o nových metódach diagnostiky, ako aj o moderných terapeutických prístupoch, ktoré pomáhajú zlepšiť kvalitu
života pacientov s chronickými ochoreniami, ako...
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Odborného podujatia sa zúčastnilo viac ako 100 lekárov so širokým spektrom špecializácií.

Vzdelávací, vedecký a výskumný inštitút AGEL, Interná klinika UPJŠ LF a Nemocnica AGEL Košice-Šaca zrealizovali v polovici marca 1.
ročník jarného sympózia internistov. Odborného podujatia zameraného na problematiku internej medicíny sa zúčastnili lekári so širokým
spektrom špecializácií z oblasti kardiológie, diabetológie, endokrinológie, reumatológie, gastroenterológie, hepatológie, angiológie a
všeobecného lekárstva.

Na pôde šačianskej nemocnice sa stretli s cieľom vymeniť si vedecké poznatky a zdieľať svoje skúsenosti v poskytovaní moderných
terapeutických a diagnostických postupov. Jednou z hlavných tém sympózia boli pokroky v diagnostike a liečbe chronických ochorení.
Odborníci prednášali o nových metódach diagnostiky, ako aj o moderných terapeutických prístupoch, ktoré pomáhajú zlepšiť kvalitu
života pacientov s chronickými ochoreniami, ako sú napríklad diabetes, hypertenzia alebo srdcové ochorenia.

„Spája nás rovnaký cieľ a prio rita, ktorou je zdravie našich pacientov. K tomu, aby sme zabezpečovali modernú adekvátnu starostlivosť a
medicínu založenú na dôkazoch, je nevyhnutné kontinuálne postgraduálne vzdelávanie. Som presvedčená, že dnešné sympózium
poskytne inšpiráciu pre našu budúcu prácu, nadviažeme nové pracovné kontakty, ktoré budú základom pre užšiu spoluprácu nielen
medzi oddeleniami a klinikami, ale aj medzi nemocnicami v našom regióne,“ uviedla v úvode sympózia prednostka Internej kliniky UPJŠ
LF a Nemocnice AGEL Košice-Šaca MUDr. Natália Vaňová, PhD., EMBA.

Multidisciplinárna spolupráca

Dôležitým bodom programu bolo zdôraznenie významu multidisciplinárnej spolupráce v medicíne. Odborníci vyzdvihli potrebu prepojenia
rôznych odborných disciplín, ako sú interná medicína, kardiológia/kardiochirurgia, chirurgia, neurológia a rehabilitácia, aby sa dosiahol
celkový a komplexný prístup k liečbe pacientov. „Spolupráca je kľúčová pre dosiahnutie najlepších výsledkov v liečbe pacientov. Je
dôležité, aby sme sa vzájomne informovali a využívali poznatky a skúsenosti z rôznych medicínskych disciplín,“ vyjadril sa generálny
riaditeľ Nemocnice AGEL Košice-Šaca MUDr. Pavol Rusnák, MBA.

Prví pacienti s chronickým srdcovým zlyhávaním sú diaľkovo monitorovaní

Potrebu kooperácie vyzdvihol aj prorektor UPJŠ Dr.h.c. prof. MUDr. Pavol Jarčuška, PhD. „Na univerzite sme veľmi radi, že môžeme
spolupracovať nielen s Internou klinikou, ale s viacerými pracoviskami, ktorých počet v šačianskej nemocnici rozširujeme. Spolupráca
medzi nemocnicami v košickom regióne je už tradične dobrá. Naozaj si pomáhame, pracujeme spolu nielen v medicínskej oblasti, ale aj v
oblasti vzdelávania,“ povedal.

Dekan UPJŠ prof. MUDr. Peter Jarčuška, PhD. vyjadril vďačnosť lekárskej fakulty za moment, ktorý ukázal, že košické pracoviská vedia
medzi sebou spolupracovať. „V roku 2012 nastali v UNLP zmeny, kedy sme nevedeli, ako bude ďalej pokračovať výučba. Vtedy sme
kreovali kliniku v Šaci a dodnes pretrváva naša vďaka, že to vtedy tak bolo. Odvtedy ubehlo veľa vody a Interná klinika Nemocnice AGEL
Košice-Šaca sa kvalifikačne zásadným spôsobom zlepšila a zlepšuje,“ povedal dekan. Prorektora UPJŠ Pavla Jarčušku a dekana UPJŠ
Petra Jarčušku spája s nemocnicou v Šaci ich otec, ktorý v zdravotníckom zariadení pracoval dvanásť rokov na pozícii primára interného
oddelenia, v tom čase najväčšieho interného oddelenia na Slovensku, a niekoľko rokov na pozícii námestníka pre liečebno-preventívnu
starostlivosť.

Sympózium internistov prišiel podporiť aj prodekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave doc. MUDr. Peter Jackuliak,
PhD., MPH, FEFIM.

Postavenie internej medicíny

Nad postavením internej medicíny v spoločnosti sa zamyslela podpredsedníčka predstavenstva spoločnosti AGEL MUDr. Marie Marsová,
MBA, LL.M. „Celostný pohľad na chorého človeka by mal zahŕňať všetky pododbory internej medicíny. Musíme mať lekárov, ktorí sa na
pacienta pozrú v celom systematickom pohľade. Prehliadnu si človeka, ktorý netrpí iba diabetom, pretože on počas kratšej či dlhšej doby
bude mať choré srdce, obličky, bude strácať zrak, mať chorú pečeň a skončí u nás na interných oddeleniach. Som rada, že tu vidím
mladých kolegov, ktorí sa chcú zaoberať internou medicínou, pretože si myslím, že je kráľovnou medicíny.“

V mene Slovenskej internistickej spoločnosti, ktorá prebrala záštitu nad sympóziom, sa prítomným prihovorila aj prednostka I. internej
kliniky UNLP Košice a LF UPJŠ Košice prof. MUDr. Ivica Lazúrová, DrSc., FRCP. „Verím, že toto sympózium sa stane určitou tradíciou.
Jeho program dokazuje komplexnosť internej medicíny. Komplexný pohľad na pacienta je v súčasnosti veľmi dôležitý hlavne, ak
zoberieme do úvahy čakacie doby u špecialistov. Je jednoduchšie ísť k internistovi, ktorý sa na pacienta pozrie komplexne, ako ho
posielať k všetkým možným špecialistom, ku ktorým sa dostane raz za pol roka,“ uviedla.
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Budúce ročníky

Medzi tematické okruhy sympózia patrili nové postupy v medicíne, kazuistiky ochorení internej medicíny a kardiológie, manažment
chronických stavov a preventívna medicína. Ako napovedá názov podujatia, 1. jarné sympózium internistov bolo historicky prvým, ktoré
sa uskutočnilo v rámci Internej kliniky UPJŠ LF a Nemocnice AGEL Košice-Šaca, no určite nie posledným. Organizátori vyjadrili radosť z
úspešného priebehu podujatia a plánujú pokračovať v usporiadaní podobných akcií v budúcnosti. Veria, že takéto stretnutia budú aj
naďalej pri spievať k rozvoju internej medicíny a zlepšeniu starostlivosti o pacientov. Taktiež zdôraznili dôležitosť neustáleho vzdelávania
a inovácií pre lepšie zdravotné výsledky pacientov.

Interná klinika UPJŠ LF a Nemocnice AGEL Košice-Šaca je výučbovou základňou UPJŠ LF v Košiciach. Svojím rozsahom a množstvom
odborných pracovísk predstavuje najväčšiu z kliník zdravotníckeho zariadenia. Jej história siaha do roku 1961, kedy interné oddelenie
pôsobilo v pôvodných priestoroch nemocnice. V súčasnosti Interná klinika zastrešuje 2 špecializované centrá a 7 odborných ambulancií,
v ktorých zdravotnú starostlivosť poskytuje takmer s to zamestnancov.

(red)

Autor: HNonline.sk
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Žurnál Rádia Regina  
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[strojový prepis] …Lepší komfort v zahraničí, nedostatok ubytovacích zariadení u nás či málo vynovených priestorov označila za
nedostatky riaditeľka univerzitného poradenského centra péež v Košiciach Zuzana Országh ova Kráľová. Riešime rôzne projekty pre
to, aby sa aj toto zmenilo a na Slovensku sme vedeli študentom ponúknuť kvalitné, profesionálne a moderné priestory.…
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Dni kariéry spojili 24 zamestnávateľov a vysokoškolákov  
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Ctibor Michalka, moderátor:

Práca v zdravotníckych zariadeniach, laboratóriách, IT sektore alebo v polícii. Aj tieto možnosti, kam ďalej po ukončení vysokej školy
spoznávali študenti košickej Univerzity Pavla Jozefa Šafárika. Dni kariéry spojili 24 zamestnávateľov a vysokoškolákov, z ktorých mnohí
vidia svoju budúcnosť v zahraničí. Podľa viacerých prieskumov o odchode zo Slovenska rozmýšľajú práve mladí ľudia.

Kristína Plajdicsková, redaktorka:

Životná úroveň, politická situácia alebo pracovné príležitosti sú hlavné dôvody, pre ktoré približne štvrtina Slovákov uvažuje o zahraničí,
najmä ľudia do 24 rokov. Ukázal januárový prieskum agentúry NMS. A ako sú na tom vysokoškoláci, ktorí dnes navštívili Deň kariéry?

vysokoškoláci:

Chcem momentálne teraz zostať tu, vyštudovať aspoň po magisterské a následne možno nejaké dva-tri roky vidieť trošku zahraničie.

Ak by sa zlepšila situácia na Slovensku, tak určite by som tu ostala, ale momentálne to nie je nejak v mojom pláne úplne.

Mám záujem ostať na Slovensku aj po škole, po doštudovaní.

Kristína Plajdicsková, redaktorka:

Prodekanka Prírodovedeckej fakulty Andrea Straková Fedorková hovorí, že je dobré, ak mladí vycestujú, aby vedeli porovnať život doma
a vonku, no kariéra sa dá urobiť aj na Slovensku.

Andrea Straková Fedorková, prodekanka Prírodovedeckej fakulty:

Samozrejme pokiaľ nejde o nejaké špecifické povolania. Ja osobne som nikdy nebola nejak extrémne ohromená, že by to bol až taký
obrovský rozdiel.

Kristína Plajdicsková, redaktorka:

Lepší komfort v zahraničí, nedostatok ubytovacích zariadení u nás, či málo vynovených priestorov označila za nedostatky riaditeľka
univerzitného poradenského centra UPJŠ v Košiciach Zuzana Orságová Králová.

Zuzana Orságová Králová, riaditeľka univerzitného poradenského centra UPJŠ:

Píšeme rôzne projekty preto, aby sa aj toto zmenilo a na Slovensku sme vedeli študentom ponúknuť kvalitné profesionálne moderné
priestory. Tých špecialistov, odborníkov na univerzitách tu máme vynikajúcich, aj to uplatnenie je dostačujúce.

Kristína Plajdicsková, redaktorka:

Ako dodala, odchádzajú hlavne absolventi a študenti Lekárskej fakulty. Medicínsky námestník košickej Detskej fakultnej nemocnice
Tomáš Andreáš vysvetľuje, že málo absolventov žiada o prijatie. Ich odchod do zahraničia sa končí aj sklamaním.

Tomáš Andreáš, medicínsky námestník košickej Detskej fakultnej nemocnice:

Narážajú na to kolegovia, že im nie je dlhšiu dobu umožnené pokračovať vo vzdelávaní, pretože ich potrebujú na prácu na materskom
pracovisku. Už to nie je taký veľký rozdiel začať na Slovensku ako začať vonku. Sa tie platové podmienky pomerne slušne zrovnali.

Kristína Plajdicsková, redaktorka:

Okrem nich je dôležité zvážiť aj sociálne zázemie, či náklady na život v zahraničí. Kristína Plajdicsková, RTVS.
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Deň kariéry ukázal študentom možnosti práce  
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Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, UPJŠ

Andrej Bálint, moderátor:

So svojimi potenciálnymi budúcimi zamestnávateľmi sa študenti môžu stretnúť už počas štúdia. To je myšlienka Dňa kariéry na
Univerzite Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Tento rok sa zamerali najmä na kariéru na Slovensku.

Ondrej Behún, redaktor:

O práci v zahraničí uvažuje aj študentka Klaudia. V Košiciach študuje prekladateľstvo a tlmočníctvo.

Klaudia, študentka UPJŠ v Košiciach:

Študujem program, pri ktorom je tá perspektíva akože tej kariéry aj v zahraničí, takže vlastne uvidíme asi, že ako. Určite som to
zvažovala.

Ondrej Behún, redaktor:

Podobne ako aj niektorí jej spolužiaci tvrdí, že v zahraničí ju láka najmä lepšie uplatnenie.

Klaudia, študentka UPJŠ v Košiciach:

Asi možno aj vízia lepšieho platu, než je na Slovensku, by som povedala.

Zuzana, študentka UPJŠ v Košiciach:

Ak nie lepšie možnosti, tak minimálne skúsenosť, aby som to vedela do budúcna porovnať.

Ondrej Behún, redaktor:

Ôsmy ročník Dňa kariéry mal ukázať okrem iného aj to, čo môžu urobiť domáci zamestnávatelia preto, aby mladí ľudia neodchádzali do
zahraničia, ale hľadali si prácu doma.

Zuzana Orságová Králová, riaditeľka Univerzitného poradenského centra UPJŠ:

Ten odliv študentov a mozgov je enormný. My si to uvedomujeme. Práve aj preto sme to vyskladali dnes veľmi komplexne tak, aby tí
študenti si uvedomili, čo môžu získať, keď na Slovensku ostanú.

Andrea Straková Fedorková, prodekanka, Prírodovedecká fakulta UPJŠ:

Určite sa dá urobiť kariéra aj na Slovensku. Samozrejme, je dobré, ak tí študenti alebo mladí ľudia vycestujú do zahraničia, aby videli a
vedeli porovnať, ako to funguje tam.

Ondrej Behún, redaktor:

Práve o lepší rozhľad majú záujem mnohí študenti. Či sa chcú vrátiť domov, zatiaľ nevedia.

Veronika, študentka UPJŠ v Košiciach:

Dala by som tomu šancu, áno, pretože Slovensko mám rada, ale je to také päťdesiat na päťdesiat zatiaľ.

Ondrej Behún, redaktor:

Z univerzity odchádza najviac absolventov do zahraničia z lekárskej fakulty.

Tomáš Andráš, medicínsky námestník, Detská fakultná nemocnica Košice:

Bolo to horšie minulý rok, kedy sa nám hlásilo do detskej fakultnej nemocnice ozaj minimum absolventov. Tohto roku je to už lepšie, je to
dvojnásobný počet ako minulý rok.

Ondrej Behún, redaktor:

Ponuku práce odprezentovalo 24 firiem z rôznych odvetví. Od medicíny cez IT až po bezpečnostné zložky štátu. Ondrej Behún, RTVS.
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Kandidátov sa pýtajú aj na pandemickú legislatívu. Jánošíková reagovala tým, že na situáciu takéhoto rozmeru sme neboli pripravení.

Ústavnoprávny výbor Národnej rady (NR) SR vypočul v stredu aj kandidátku na sudkyňu Ústavného súdu (ÚS) SR Martinu Jánošíkovú.
Navrhol ju dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Poslancov okrem jej odborných znalostí a
skúseností v otázke európskeho práva zaujímali aj témy ako legislatívny proces, ľudské práva či rozhodovanie ÚS.

Na otázky o pandemickej legislatíve reagovala tým, že na situáciu takéhoto rozmeru sme neboli pripravení. „Môj názor bol trošku
prísnejší ako bol nakoniec prezentovaný v rozhodnutiach ÚS,“ uviedla. Zasahovať do základných ľudských práv prostredníctvom
vyhlášok Úradu verejného zdravotníctva nebolo podľa nej šťastné. Priestor na prípravu spoločnosti na možné ďalšie obdobné situácie
vidí v NR SR.

Viaceré témy

Poslanci sa pýtali aj na názor kandidátky na rozhodnutie Európskeho súdu pre ľudské práva, že Švajčiarsko konalo nedostatočne v boji
proti klimatickej zmene. Skonštatovala, že v medzinárodnom práve je jednoznačne definované právo na priaznivé životné prostredie a z
toho plynie aj povinnosť štátov to rešpektovať. V našom právnom poriadku podľa nej takáto garancia vyplýva napríklad z práva na život.

Čo sa týka kompetencie predsedu parlamentu kedykoľvek ukončiť diskusiu v pléne, podľa Jánošíkovej by nebolo na škodu mať v
ustanovení rokovacieho poriadku uvedené minimálne dôvody, pre ktoré môže predseda právomoc uplatniť. Pri ústavných zmenách by
nešla cestou zvýšenia počtu hlasov poslancov NR SR na ich prijatie.

Prečítajte si tiež:

Ústavnoprávny výbor vypočul zatiaľ len jedného kandidáta na ústavného sudcu

Jánošíková sa dotkla aj výhrad Európskej komisie (EK) k veľkej novele Trestného zákona, najmä v súvislosti s európskou prokuratúrou.
Tu by podľa nej mohlo zo strany EK dôjsť ku konaniu pre porušenie zmluvy. Vysvetlila, že konanie má niekoľko fáz a pred prípadnou
žalobou je na rade fáza komunikácie. „Je v rukách výkonnej moci, ako to vykomunikuje,“ dodala. Ak to nebude dostatočné, upozornila, že
EK môže podať na Slovensko žalobu a následne by rozhodoval európsky súdny dvor, či sme porušili podmienky na fungovanie
európskych prokurátorov u nás.

Tento článok môžu vďaka vám čítať všetci zadarmo. Ďakujeme za podporu.

Autor: TASR
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Rubrika: Sympózium

Odborného podujatia sa zúčastnilo viac ako 100 lekárov so širokým spektrom špecializácií

Vzdelávací, vedecký a výskumný inštitút AGEL, Interná klinika UPJŠ LF a Nemocnica AGEL Košice-Šaca zrealizovali v polovici marca 1.
ročník jarného sympózia internistov. Odborného podujatia zameraného na problematiku internej medicíny sa zúčastnili lekári so širokým
spektrom špecializácií z oblasti kardiológie, diabetológie, endokrinológie, reumatológie, gastroenterológie, hepatológie, angiológie a
všeobecného lekárstva.

Na pôde šačianskej nemocnice sa stretli s cieľom vymeniť si vedecké poznatky a zdieľať svoje skúsenosti v poskytovaní moderných
terapeutických a diagnostických postupov. Jednou z hlavných tém sympózia boli pokroky v diagnostike a liečbe chronických ochorení.
Odborníci prednášali o nových metódach diagnostiky, ako aj o moderných terapeutických prístupoch, ktoré pomáhajú zlepšiť kvalitu
života pacientov s chronickými ochoreniami, ako sú napríklad diabetes, hypertenzia alebo srdcové ochorenia.

„Spája nás rovnaký cieľ a prio rita, ktorou je zdravie našich pacientov. K tomu, aby sme zabezpečovali modernú adekvátnu starostlivosť a
medicínu založenú na dôkazoch, je nevyhnutné kontinuálne postgraduálne vzdelávanie. Som presvedčená, že dnešné sympózium
poskytne inšpiráciu pre našu budúcu prácu, nadviažeme nové pracovné kontakty, ktoré budú základom pre užšiu spoluprácu nielen
medzi oddeleniami a klinikami, ale aj medzi nemocnicami v našom regióne,“ uviedla v úvode sympózia prednostka Internej kliniky UPJŠ
LF a Nemocnice AGEL Košice-Šaca MUDr. Natália Vaňová, PhD., EMBA.

Multidisciplinárna spolupráca

Dôležitým bodom programu bolo zdôraznenie významu multidisciplinárnej spolupráce v medicíne. Odborníci vyzdvihli potrebu prepojenia
rôznych odborných disciplín, ako sú interná medicína, kardiológia/kardiochirurgia, chirurgia, neurológia a rehabilitácia, aby sa dosiahol
celkový a komplexný prístup k liečbe pacientov. „Spolupráca je kľúčová pre dosiahnutie najlepších výsledkov v liečbe pacientov. Je
dôležité, aby sme sa vzájomne informovali a využívali poznatky a skúsenosti z rôznych medicínskych disciplín,“ vyjadril sa generálny
riaditeľ Nemocnice AGEL Košice-Šaca MUDr. Pavol Rusnák, MBA.

Potrebu kooperácie vyzdvihol aj prorektor UPJŠ Dr.h.c. prof. MUDr. Pavol Jarčuška, PhD. „Na univerzite sme veľmi radi, že môžeme
spolupracovať nielen s Internou klinikou, ale s viacerými pracoviskami, ktorých počet v šačianskej nemocnici rozširujeme. Spolupráca
medzi nemocnicami v košickom regióne je už tradične dobrá. Naozaj si pomáhame, pracujeme spolu nielen v medicínskej oblasti, ale aj v
oblasti vzdelávania,“ povedal.

Dekan UPJŠ prof. MUDr. Peter Jarčuška, PhD. vyjadril vďačnosť lekárskej fakulty za moment, ktorý ukázal, že košické pracoviská vedia
medzi sebou spolupracovať. „V roku 2012 nastali v UNLP zmeny, kedy sme nevedeli, ako bude ďalej pokračovať výučba. Vtedy sme
kreovali kliniku v Šaci a dodnes pretrváva naša vďaka, že to vtedy tak bolo. Odvtedy ubehlo veľa vody a Interná klinika Nemocnice AGEL
Košice- Šaca sa kvalifikačne zásadným spôsobom zlepšila a zlepšuje,“ povedal dekan. Prorektora UPJŠ Pavla Jarčušku a dekana UPJŠ
Petra Jarčušku spája s nemocnicou v Šaci ich otec, ktorý v zdravotníckom zariadení pracoval dvanásť rokov na pozícii primára interného
oddelenia, v tom čase najväčšieho interného oddelenia na Slovensku, a niekoľko rokov na pozícii námestníka pre liečebno-preventívnu
starostlivosť.

Sympózium internistov prišiel podporiť aj prodekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského v Bratislave doc. MUDr. Peter Jackuliak,
PhD., MPH, FEFIM.

Postavenie internej medicíny

Nad postavením internej medicíny v spoločnosti sa zamyslela podpredsedníčka predstavenstva spoločnosti AGEL MUDr. Marie Marsová,
MBA, LL.M. „Celostný pohľad na chorého človeka by mal zahŕňať všetky pododbory internej medicíny. Musíme mať lekárov, ktorí sa na
pacienta pozrú v celom systematickom pohľade. Prehliadnu si človeka, ktorý netrpí iba diabetom, pretože on počas kratšej či dlhšej doby
bude mať choré srdce, obličky, bude strácať zrak, mať chorú pečeň a skončí u nás na interných oddeleniach. Som rada, že tu vidím
mladých kolegov, ktorí sa chcú zaoberať internou medicínou, pretože si myslím, že je kráľovnou medicíny.“

V mene Slovenskej internistickej spoločnosti, ktorá prebrala záštitu nad sympóziom, sa prítomným prihovorila aj prednostka I. internej
kliniky UNLP Košice a LF UPJŠ Košice prof. MUDr. Ivica Lazúrová, DrSc., FRCP. „Verím, že toto sympózium sa stane určitou tradíciou.
Jeho program dokazuje komplexnosť internej medicíny. Komplexný pohľad na pacienta je v súčasnosti veľmi dôležitý hlavne, ak
zoberieme do úvahy čakacie doby u špecialistov. Je jednoduchšie ísť k internistovi, ktorý sa na pacienta pozrie komplexne, ako ho
posielať k všetkým možným špecialistom, ku ktorým sa dostane raz za pol roka,“ uviedla.
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Budúce ročníky

Medzi tematické okruhy sympózia patrili nové postupy v medicíne, kazuistiky ochorení internej medicíny a kardiológie, manažment
chronických stavov a preventívna medicína. Ako napovedá názov podujatia, 1. jarné sympózium internistov bolo historicky prvým, ktoré
sa uskutočnilo v rámci Internej kliniky UPJŠ LF a Nemocnice AGEL Košice-Šaca, no určite nie posledným. Organizátori vyjadrili radosť z
úspešného priebehu podujatia a plánujú pokračovať v usporiadaní podobných akcií v budúcnosti. Veria, že takéto stretnutia budú aj
naďalej prispievať k rozvoju internej medicíny a zlepšeniu starostlivosti o pacientov. Taktiež zdôraznili dôležitosť neustáleho vzdelávania
a inovácií pre lepšie zdravotné výsledky pacientov.

Interná klinika UPJŠ LF a Nemocnice AGEL Košice-Šaca je výučbovou základňou UPJŠ LF v Košiciach. Svojím rozsahom a množstvom
odborných pracovísk predstavuje najväčšiu z kliník zdravotníckeho zariadenia. Jej história siaha do roku 1961, kedy interné oddelenie
pôsobilo v pôvodných priestoroch nemocnice. V súčasnosti Interná klinika zastrešuje 2 špecializované centrá a 7 odborných ambulancií,
v ktorých zdravotnú starostlivosť poskytuje takmer s to zamestnancov.

Verím, že toto sympózium sa stane určitou tradíciou.

prof. Ivica Lazúrová

Autor: (red)
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